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小时候我路过大运河时发现水质十分混浊，上面还有很多泡泡。我就在想水底的小动物能活下来吗？之后金陵晚报上有一篇名叫“蛙声渐稀”的文章吸引了我，上面说道水质污染导致蛙类数量大幅减少。我想我们平常使用的化学用品比如洗洁精一定是导致水质污染的主要原因之一。

When I was young, once I passed by the Grand Canal and found its water quality very muddy, with many bubbles floating on the surface. Then I began to think: could the little demersal creatures stay alive? Later an article named “the sparser croaks” posted on the Jinling Evening Post attracted me, which reported that the water pollution had caused the significant decline in frog populations. I thought the chemicals, like detergents, that we often used must be one of the main causes for the water pollution.
为了证明我的猜想，我和一名初中同学找到生物老师。他说愿意支持我们做一个探究实验。他把学校的生物实验室提供给我们，也给我们提供了实验资金。我们在初步制定实验计划后，去郊区开始捕捉蝌蚪，一共一百八只蝌蚪。为了确定实验浓度，我们做了一个预实验，发现8%的洗洁精溶液五分钟内蝌蚪全部死光，包括黏膜脱落。然后我们制定了1个清水对照组和6个溶液实验组（0.1%、 0.05%、0.01%、0.005%、0.001%、0.03%），经过近半年的定期喂食、换水，我们确定了蝌蚪死亡的浓度大约在0.01%以上。很多实验组的蝌蚪成长畸形甚至无法成蛙。这个结果让我震惊，那些江河的水长期被污染，水生动物、两栖动物如何难以生存？我们将实验整理成实验报告，获得了马鞍山市科技创新大赛一等奖。在安徽省省会合肥，我们通过展板展示和现场答辩获得了安徽省科技创新大赛三等奖。我们虽然获得了大致的数据，但它既不够精确也没有可用性，为了弄清水污染的主要原因和其带来的具体危害，我还需要更加深层次的环境科学的学习。
In order to prove my guess, one of my high-school classmate and I found the biological teacher. The teacher said that he would like to support us for an investigating experiment. He provided the school lab to us, as well as the experiment fund. After drafting an initial experiment plan, we went to the suburban areas and caught totally 180 tadpoles. A pre-experiment was carried out to define the experiment density, and we found that in the detergent solution of 8%, all the tadpoles were dead within 5 minutes and their mucosa were exfoliated. So we made up a clean water comparison group, and 6 solution experiment groups (0.1%, 0.05%, 0.01%, 0.005%, 0.001%, and 0.03%). After regular feeding and water-changing for half a year, we confirmed that the death solution for the tadpoles is approximately above 0.01%. The tadpoles in many groups were malformed or even unable to grow into a frog. This result was quite a shock to me: those rivers had been contaminated for a long time. How hard will it be for the aquatic animals and amphibious animals to live in them? We arranged the experiments into experiment reports, and won the 1st prize in the Ma’anshan Scientific and Technological Innovation Contest. In Hefei, capital of Anhui province, we won the 3rd prize in the Anhui province Scientific and Technological Innovation Contest, by board demonstration and scene reply. Though we have acquainted large quantity of data, but it is neither accurate enough nor usable enough. To gain a clear idea of the main cause of the water pollution as well as the resulting specific harms, I still need to study the environment science further.
上了高中，我决定一定要靠自己的努力拯救大运河的河流和水里的生物。于是我加入了Greenpower Program和“2010行动·现在国际青少年保护长江水资源计划”并成立了一个Family小组。作为组长，我完成了一个“Let Plate Sing a Song”的Project，我们之间做了一次面向学生和大运河周边居民的问卷调查，调查结果显示约85%的人不知道过期面粉和小苏打可以代替洗洁精去污但90%以上的人都愿意以后使用这些环保原料代替洗洁精。于是我计划用13周的时间向全校同学以及社区居民宣传面粉和小苏打等环保材料可以替换洗洁精并获得同样的去污效果。我们通过分发免费过期面粉（可以取得同样效果且节约资源）和现场演示说明效果。我们活动的Theme是Reduce , Reuse , Recycle。整个行动的预算是937.5RMB。为了获得活动资金赞助，我在南京外国语学校进行了演讲，将我们的Proposal介绍给来宾以获得企业的赞助。同时，为了防止内蒙古继续沙化，我们Family小组还参与了百万植树计划，我带领着七名组员通过宣传使得全校一百名同学认领了将在内蒙古种植的树苗。

After I entered the high school, I made up my mind to save the creatures in the Grand Canal and rivers with the most of my efforts. That is why I joined the Greenpower Program and “2010 Move – Modern International Youth Protect the Long River Resources Program”, and founded a family group. As the group leader, I completed a project named “Let Plate Sing a Song”, and carried out a survey targeting the students and residents by the Grand Canal. The results showed that around 85% of them do not know that expired powder and baking soda could replace the detergents for decontamination, but over 90% of them were willing to use these environmental friendly materials to replace the detergents in future. So I planned to spend 13 weeks to promote the idea to the schoolmates and community residents that such environmental protective materials, as the powder and baking soda, can replace the detergents to achieve the same decontamination effects. We spread free expired powder (which can achieve the same results without wasting the resources) and field demonstration to illustrate the effects. Our activity’s theme was: Reduce, Reuse, Recycle. The total budget for the activity was 937.5RMB. In order to obtain the fund sponsor, I held a speech in the Nanjing Foreign Language School, and introduced our proposal to the audience, in a hope to find an enterprise sponsor. At the same time, for the sake of preventing the continuation of the desertification of Inner Mongolia, we family group also participated in the “Million Tree Program”. I led the 7 team members and made 100 students in our school claim saplings to be planted in the Inner Mongolia by propaganda methods.
我相信，通过我们的努力，地球环境一定会得到一些改善。但是仅凭我们微薄的力量还难以取得显著的成效。所以我想要在大学学习环境科学，用更加完备的专业知识给地球的环境提供屏障，让更多人参与到我们拯救地球的行动中来。

I believe that through our efforts, there will be some improvements to the earth’s condition. But it is not enough to only rely on us. So I want to study environmental science in the college and arm myself with more comprehensive professional knowledge, to protect the earth’s environment, and to have more people take part in the action of saving the earth.
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